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SKUPSTINA CRNE GORE 

n/r Predsjedniku Skupstine Crne Gore

Uvazeni gospodine Mandicu,

Obavjestavamo Vas da ce na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Cme Gore, ovlasceni 
predstavnik Kluba poslanika Demokratske narodne partije, poslanik Milun Zogovic, postaviti 
pitanje predsjedniku Vlade gospodinu Milojku Spajicu na Dvanaestoj - posebnoj sjednici Prvog 
redovnog (proljecnog) zasijedanja u 2024. godini kojaje zakazana za 19. jul 2024.godine.

U Podgorici, 16.07.2024.godine

Predsjednik poslanickog kluba ZBCG - DNP

Milan Kne&vic



Klub poslanika Demokratske aarodne partije

SKUPSTINA CRNE GORE

n/r Predsjedniku Skupstine Crne Gore

Uvazeni gospodine Mandicu,

Na osnovu clana 187 i clana 187a Poslovnika Skupstine Cme Gore, postavljam predsjedniku 
Vlade Crne Gore gospodinu Milojku Spajidu sledece

Poslanicko pitanje:

Da li ste zadovoijni dosadainjom dinamikom sprovodenja programa “Evropa 

sad 2”, koji je krajnji rok za implementaciju svih mjera iz programa i da li su 

neosnovane medijske najave da je ukidanje penzijskih doprinosa i reforma 

Fonda penzijsko invalidskog osiguranja neophodan preduslov za punu 

realizaciju programa ‘*Evropa sad 2’* ?

Pitanje cu usmeno obrazloziti na samoj sjednici.

Molim da mi odgovor na postavljeno pitanje dostavite i u pisanoj formi.

U Podgorici, 16.07.2024. godine

Poslanik poslanickog kluba ZBCG- DNP
Milun Zogovic
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Klub poslanika ZBCG - Demokratska narodna partija 
Poslanik, g-din Milun Zogovic

POSLANICKO PITANJE

Da li ste zadovoljni dosadasnjom dinamikom sprovodenja programa 
„Evropa sad 2", koji je krajnji rok za implementaciju svih mjera iz 
programa i da li su neosnovane medijske najave da je ukidanje 
penzijskih doprinosa i reforma Fonda penzijsko invalidskog osiguranja 
neophodan preduslov za punu implementaciju programa „Evropa sad
2"?

ODGOVOR

Postovani poslanice Zogovicu,

Veoma sam ponosan sto sam u svom, do sada kratkom politickom 
djelovanju, uspio da afirmisem ekonomske teme i programe 
unapredenja standarda zaposlenih, na osnovu kojih ce se takmiciti 
politicke partije da bi zadobile povjerenje gradana. Zato mi uvijek 
priCinjava zadovoljstvo da govorim o temama vaznim za svakodnevni 
zivot gradana a ne o temama koje treba da ostavimo u proslosti.

U vezi sa Vasim pitanjem, da li sam zadovoljan dosadasnjom 
dinamikom sprovodenja programa „Evropa sad 2", ukazacu na neke 
cinjenice.

44. Vlada, u Skupstini Crne Gore, izglasana je 31. oktobra 2023. godine. 
Samo dva mjeseca od konstituisanja ove Vlade, Skupstina je usvojila 
Zakon o budzetu Crne Gore i Izmjene zakona o penzijskom i 
invalidskom osiguranju kojim je minimalna penzija povecana na 450€ 
ili 52%.
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Juce smo predstavili Fiskalnu strategiju za period 2024-2027. godine 
koja sadrzi program „Evropa sad 2" i podrazumijeva:

povecanje minimalne zarade na prosjecno 700€; 
povecanje prosjecne zarade na 1000€; 
povecanje penzija iznad minimalne penzije za 7-8%

Povecanje standarda zaposlenih i penzionera apsoluto je fiskalno 
odrzivo kao sto je bio slucaj i sa „Evropom sad 1" a cemu svjedocimo tri 
godine nakon implementacije ovog programa kroz znacajno vece 
prihode budzeta i rekordan ekonomski rast, kojim su se hvalili upravo 
oni koji su taj program i kritikovali.

Sva politicka spinovanja koja smo imali prilike da slusamo od prvog 
dana rada ove Vlade, pala su u vodu. Nas ekonomski program zasniva 
se na unapredenju poslovnog ambijenta kroz smanjenje poreskog 
opterecenja na rad sa jedne i povecanje neto zarada zaposlenih sa druge 
strane. Smanjenjem troskova na zarade, Crna Gora postaje zemlja sa 
najmanjim poreskim opterecenjem na rad u Evropi, cime stvaramo 
ambijent za kredibilne investicije i otvaranje novih radnih mjesta i 
zadovoljnog i motivisanijeg zaposlenog sa druge strane. Takode, 
podsticemo mlade da ostaju u Crnoj Gori, a ne da svjedocimo odlivu 
visoko kvalifikovane radne snage, sto je bio veliki izazov za sve zemlje 
ulaskom u Evropsku uniju i liberalizacijom trzista rada.

Dakle, da podsjetim, ova Vlada i ova skupstinska vecina za nepunih 
devet mjeseci svog djelovanja postigla je rezultate koje su nasi gradani 
godinama cekali:

deblokirali smo proces evropskih integracija dobijanjem IBAR-a, 
cime je Crna Gora nakon decenija dobila potvrdu da u oblasti 
vladavine prava zadovoljava uslove za nastavak aktivnosti na 
zatvaranju poglavlja;
povecali smo minimalnu penziju na 450€ dok ce ostali penzioneri 
od 2025. godine dobiti povecanje od 7-8%; 
minimalna zarada bice prosjecno 700€ dok ce prosjecna zarada 
biti 1000€.



Sve manipulacije nase politicke konkurendje pokazale su se kao 
potpuni promasaj:

- nema povecanja standardne stope PDV-a;
- nema prodaje drzavne imovine;
- nema zaduzivanja za finansiranje ovih mjera;
- nema ukidanja Fonda penzijko-invalidskog osiguranja, nema 

drugog stuba penzionog sistema. Sve penzije bice obracunavane 
kao i do sada i isplacivane iskljucivo preko Fonda PIO;

- javni dug nece rasti 1€ zbog ovog programa vec iskljucivo zbog 
potrebe otplate starih dugova i izgradnju infrastrukture.

Uvazeni poslanice Zogovic,

pitali ste me da li sam zadovoljan dinamikom implementacije reformi i 
moj odgovor je da nikada ne gledam u proslost vec iskljucivo u 
buducnost. Crna Gora je predugo cekala da njeni gradani osjete 
ekonomski boljitak, i da on bude inkluzivan za sve a ne samo za 
povlascene kako je bilo u prethodnim sistemima. Da smo kao zemlja 
mudrije upravijali nasim resursima i sprijecili decenijsku korupciju i 
„sivu ekonomiju" o ovim zaradama i penzijama govorili bi prije 15 
godina. Jer Crna Gora sa svim potencijalima koje ima moze biti 
najuspjesnija prica ne samo regiona vec i mnogo sire.

Zato i pored svih rezultata, u narednom periodu neophodno je da kao 
drustvo ulozimo sve svoje napore i intenziviramo reforme kako bi Crna 
Gora 2028. godine postala 28. clanica Evropske unije.

S postovanjem,

DSJEDNIK 
0 Spajic


